
 

   

Z obsahu: 
● To nejdůležitější z II. sněmu OS PHGN v zápisu z jednání 

● Účastníci sněmu odpovídali na anketní otázku HGN: Jak  

hodnotíte činnost svazu za poslední rok?  

MĚSÍČNÍK ODBOROVÉHO SVAZU PRACOVNÍKŮ HORNICTVÍ, GEOLOGIE A NAFTOVÉHO PRŮMYSLU 

II. sněm schválil rozpočet  

a priority svazu na rok 2025  
 

Výsledky hospodaření Odborového svazu PHGN za rok 2024, návrh rozpočtu na rok 2025, investice v hotelu 

Harmonie I, podpis kolektivní smlouvy vyššího stupně, založení Energetické tripartity při ministerstvu prů-

myslu a schválení priorit odborového svazu do příštího sněmu, to byly hlavní body, o jejichž přijetí rozhodo-

valo 53 delegátů II. sněmu OS PHGN, kteří se 24. dubna sjeli z hornických regionů do hornického hotelu 

Harmonie I v Luhačovicích. 

Květen 2025 

Předseda Rostislav Palička (uprostřed) zahajuje jednání II. sněmu OS PHGN v Luhačovicích. Vlevo 2. místopředseda OS Jiří Waloszek,  

1. místopředseda a řídící sněmu Josef Zelenka a předsedkyně revizní komise Dita Hricová.  
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Řídícím jednání II. sněmu byl schválen první 

místopředseda Josef Zelenka, který přednesl 

návrh programu ve znění schváleném radou 

svazu a nechal o něm hlasovat.  

 

Sněm svazu schválil Program II. sněmu svazu  

v předloženém znění: 

● Projednání a schválení programu 

● Volba komisí: mandátová a návrhová komise 

● Zpráva rady svazu od I. sněmu svazu a Vy-

hodnocení plnění programu OS PHGN na léta 

2024–2028 

● Zpráva mandátové komise 

● Výsledky hospodaření svazu za rok 2024 

(účetní závěrka) + Stanovisko RK k účetní zá-

věrce za rok 2024 

● Návrh Rozpočtu na rok 2025, včetně rozpoč-

tového provizoria do 30. 4. 2025 +  

* Stanovisko RK k návrhu rozpočtu na rok 

2025 

● Zpráva revizní komise od I. sněmu svazu  

● Diskuse 

● Zpráva předsedy návrhové komise – soupis 

usnesení přijatých II. sněmem svazu. 

 

Program sněmu zahájil předseda odborového 

svazu Rostislav Palička, který přivítal delegáty a 

hosty sněmu. Program probíhal podle plánu a 

nebyl ničím rušen. Předložené materiály ke 

schválení nebylo nutné znovu číst a projedná-

vat, protože je delegáti dostali dopředu a mohli 

se s nimi podrobně seznámit. Část delegátů 

navíc zasedá v radě, která materiály s vedením 

svazu připravovala a na zasedání rady před 

jednáním sněmu naposledy kontrolovala. Platí 

to i o zprávě o činnosti odborového svazu od 

posledního sněmu. Zpráva byla věcná a Rosti-

slav Palička s ní pomocí názorných slidů dele-

gáty v úvodu seznámil.  

 

Co se událo za poslední rok 
 

Hlavními aspekty v období od X. sjezdu svazu a 

I. sněmu svazu konaných 7. března 2024  

v Luhačovicích, které ovlivňovaly zajištění za-

městnanosti v uvedeném období, byly: pokra-

čující válka na Ukrajině, energetická krize, nej-

různější rozhodnutí Evropské unie v rámci zele-

né ideologie, změny v zákoníku práce, obcho-

dování s emisními povolenkami EU ETS I., zavá-

dění nových emisních povolenek EU ETS II. a 

pokračující útlum těžby černého a hnědého 

uhlí. V září 2024 v Moravskoslezském kraji 

situaci v zaměstnanosti, krom potíží v hutnické 

společnosti Liberty Ostrava ještě zhoršily po-

vodně, které způsobily částečné omezení nebo 

dokonce úplné ukončení činnosti některých 

firem. 

To vše se odrazilo v průmyslu omezováním 

výroby, v potížích s odbytem a pokračujícím 

postupným propouštěním ve firmách. A o to 

hůře jsou negativní dopady vnímány při vědo-

mí, že dost často je za propouštěním schované 

rozhodnutí EU, vlády nebo spekulace s emisní-

mi povolenkami a nikoli tržní prostředí. 

I v této smutné době se ukazuje, že dlouho-

dobá a neustálá práce svazu, jak ve snaze 

zabezpečit jistoty pro zaměstnance prostřed-

nictvím kolektivní smlouvy vyššího stupně, tak 

zmírnit dopady pro propouštěné zaměstnance 

prostřednictvím legislativy, nese, byť hořké, ale 

přece jen ovoce. 

Část propouštěných zaměstnanců některých 

firem je pokrytá nařízeními vlády č. 167/2016 

Sb., o příspěvku ke zmírnění sociálních dopadů 

souvisejících s restrukturalizací a útlumem 

činnosti právnických osob zabývajících se 

těžbou černého uhlí, a č. 342/2016 Sb., o pří-

spěvku ke zmírnění sociálních dopadů souvise-

jících s restrukturalizací nebo útlumem činnosti 

právnických osob zabývajících se těžbou uhlí 

nebo uranu. Další část zaměstnanců má nárok 

na dřívější odchod do důchodu až o 10 let 

(snížená důchodová hranice o 7 let + předčas-

ný důchod 3 roky). 

Těm ostatním se svaz alespoň snaží prostřed-

nictvím svého právního odboru pomoci s vy-

světlováním jejich situace, sociálními dopady a 

možnostmi, které poskytuje platná legislativa 

propouštěným zaměstnancům (podpora v ne-

zaměstnanosti, úhrada zdravotního a sociální-

ho pojištění, nároky při insolvenci zaměstnava-

tele, renty, pracovní neschopnost).  

 

Proč je důležitá odvětvová smlouva 
 

Právo na spravedlivou odměnu je zajišťováno 

našim členům především zákoníkem práce, 

kolektivní smlouvou vyššího stupně (KSVS) a 

podnikovými kolektivními smlouvami.  

Jelikož svaz vyjednává kolektivní smlouvu 

vyššího stupně se svým sociálním partnerem 

Zaměstnavatelským svazem důlního a naftové-

ho průmyslu (ZSDNP), který sdružuje 18 organi-

zací, panuje princip, že nároky v KSVS jsou 

dojednány podle ekonomicky nejslabšího člena 

ZSDNP. 

Proto odvětvová smlouva všem zaměstnan-

cům garantuje minimální nároky, které jsou pro 

všechny firmy v zaměstnavatelském svazu 

závazné. Vyšší ohodnocení a benefity si sjedná-

vají jednotlivé členské odborové organizace se 

zaměstnavateli, kde působí. Podniková kolek-

tivní smlouva nemůže sjednat nároky nižší, než 

jak je stanoví kolektivní smlouva vyššího stup-

ně. Odvětví spojené s těžbou uhlí je v procesu 

výrazného útlumu především kvůli Bruselské 

politice v podobě „Green Dealu“, což je napros-

tý hazard s energetickou nezávislostí a cenově 

dostupnými energiemi, které už mnohdy ani 

cenově dostupné nejsou.  

Obsáhlá zpráva se v dalších částech zabývá 

bezpečností a ochranou zdraví při práci a  

k tomuto tématu hovořili v samostatných vy-

stoupeních svazoví inspektoři bezpečnosti prá-

ce Ivo Kavka a Petr Trieb. 

Další část zprávy se zabývá sociálním a zdra-

votním zabezpečením. O této tematice hovořili 

svazoví právníci JUDr. Antonín Těšík a  

Mgr. Markéta Marinková. kteří delegáty ubez-

pečili, že odborový svaz průběžně sleduje reali-

zaci jednotlivých nařízení vlády jak ze strany 

příslušných zaměstnavatelů, tak státu.  

Dění uvnitř svazu 
 

Vnitrosvazová činnost v hodnoceném období 

mezi sněmy, kromě činností právního odboru a 

odboru BOZP, probíhala v rámci jednání rady 

svazu a dále spočívala především v účasti zá-

stupců vedení a funkcionářů svazu na nejrůz-

nějších akcích pořádaných členy svazu v regio-

nech. Rada svazu se konala celkem čtyřikrát,  

z toho jednou byla rozšířena o členy revizní 

komise. Na jednáních rady se pravidelně pro-

jednává situace v členských organizacích, ko-

lektivní vyjednávání, majetek a financování 

svazu, příprava akcí svazu jako je například 

sněm svazu. 

Předseda také pravidelně informuje členy 

rady o všech jednáních, kterých se vedení sva-

zu účastní: rada ČMKOS, zasedání tripartity, 

MSDU OS, PAOS a další. Samostatnou kapito-

lou vnitrosvazové činnosti je účast vedení a 

funkcionářů na jednáních pořádaných členy 

svazu, kde zástupci svazu podávají informace o 

činnosti svazu, o aktuálním stavu legislativy, o 

nejrůznějších jednáních, a naopak se zajímají o 

problémy firem a zaměstnanců.  

Od 1. ledna 2019 vychází časopis Horník-

geolog-naftař (HGN) v elektronické podobě, 

distribuce časopisu probíhá formou rozesílání  

e-mailem a zároveň je ke stažení na webových 

stránkách svazu.  

V roce 2024 a na začátku roku 2025 bylo 

hodně prostoru věnováno článkům týkajících 

se legislativních změn, zejména zákoníku práce 

a v oblasti důchodů. 

Odborové organizace a jejich členové mohou 

získávat aktuální informace na webových strán-

kách svazu www.osphgn.cz. Stránky se věnují 

problematice hornictví a energetiky, oblasti 

BOZP, aktuálním změnám v legislativě, kolek-

tivnímu vyjednávání a další činnosti svazu.  

Zpráva obsahuje rovněž řadu příloh, na které 

zde není prostor. Podstatné je, že delegáti  

v další části jednání schválili bez připomínek 

výsledky hospodaření svazu za rok 2024 

(účetní závěrka) + Stanovisko revizní komise  

k účetní závěrce za rok 2024 a návrh rozpočtu 

svazu na rok 2025, včetně rozpočtového provi-

zória do 30. 4. 2025. Odborový svaz tak může 

nadále pracovat v plném nasazení ve prospěch 

svých členů. 

Vše podstatné k činnosti svazu a prioritám na 

následující rok je uvedeno v zápisu z II. sněmu 

svazu dne 24. dubna 2025 v Luhačovicích. 

Zápis a schválená usnesení uveřejňujeme  

v plném znění. 

Text a foto: Petr Kolev 

První místopředseda svazu Josef Zelenka (vlevo) se členy revizní komise 

http://www.osphgn.cz/
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Přítomni: Dle prezenční listiny 

Za revizní komisi: Dita Hricová 

Zahájení  

Jednání II. sněmu svazu (dále jen „sněm“) za-

hájil předseda svazu Rostislav Palička. Po přiví-

tání přítomných oznámil, že řídícím sněmu bu-

de na základě rozhodnutí rady svazu pan Josef 

Zelenka, první místopředseda svazu (dále jen 

„řídící“).  

Přistoupeno ke schválení hostů sněmu. 

Řídící přednesl návrh účasti hostů sněmu: Lu-

cie Francová, Petr Kolev, Milada Kračmarová, 

Mgr. Markéta Marinková, JUDr. Antonín Těšík. 

K návrhu nebyly připomínky. 

Řídící navrhl usnesení: 

Sněm svazu schvaluje hosty sněmu Lucii Fran-

covou, Petra Koleva, Miladu Kračmarovou, 

Mgr. Markétu Marinkovou, JUDr. Antonína Těší-

ka. 

Přijato všemi hlasy. 

Volba ověřovatele zápisu 

Řídící navrhl, aby ověřovatelem zápisu byl pan 

Jindřich Jadwiszczok. K návrhu nebyly připo-

mínky. 

Navrhl: Sněm svazu schvaluje jako ověřovatele 

zápisu pana Jindřicha Jadwiszczoka. 

Přijato všemi hlasy. Ověřovatelem zápisu byl 

zvolen pan Jindřich Jadwiszczok. 

 

1. Projednání a schválení programu  
 

Řídící přednesl návrh programu sněmu tak, jak 

byl schválen II. radou svazu dne 11. září 2024. 

1. Projednání a schválení programu 

2. Volba komisí: mandátové a návrhové 

3. Zpráva rady svazu od I. sněmu svazu a Vy-

hodnocení plnění programu OS PHGN na léta 

2024–2028 

4. Zpráva mandátové komise 

5. Výsledky hospodaření svazu za rok 2024 

(účetní závěrka) + Stanovisko RK k účetní zá-

věrce za rok 2024 

6. Návrh rozpočtu na rok 2025, včetně rozpoč-

tového provizoria do 30. 4. 2025 + Stanovisko 

RK k návrhu rozpočtu na rok 2025 

7. Zpráva revizní komise od I. sněmu svazu  

8. Diskuse 

9. Zpráva předsedy návrhové komise – soupis 

usnesení přijatých II. sněmem svazu 

K návrhu programu nebyly připomínky. 

Navrhl Usnesení č. 1: 

Sněm svazu schvaluje návrh programu. 

Přijato všemi hlasy. Program sněmu byl schvá-

len. 

 

2. Volba komisí mandátové a návrhové 
 

Řídící přednesl návrh na složení pracovních 

komisí sněmu tak, jej dne 20. února 2025 

schválila IV. rada svazu: 

a) Komise mandátová: 

Předseda – Radovan Třešňák 

Členové – Milan Kobierski, Pavel Murcko, Vác-

lav Sacha, Bohdan Štěpánek 

Tajemník– Lucie Francová 

b) Komise návrhová: 

Předseda – Lubomír Holý. 

Členové – Ing. Martin Káňa, Jan Smolka 

Tajemník – Mgr. Markéta Marinková 

K návrhu nebyly žádné připomínky. 

Navrhl  

Usnesení č. 2 

Sněm svazu schvaluje pracovní komise II. sně-

mu svazu ve složení: 

a) Komise mandátová: 

Předseda – Radovan Třešňák 

Členové – Milan Kobierski, Pavel Murcko, Vác-

lav Sacha, Bohdan Štěpánek 

Tajemník – Lucie Francová. 

b) Komise návrhová: 

Předseda – Lubomír Holý 

Členové – Ing. Martin Káňa, Jan Smolka 

Tajemník – Mgr. Markéta Marinková 

Přijato všemi hlasy. 

Pracovní komise byly zvoleny v navrženém slo-

žení. 

 

3. Zpráva rady svazu od I. sněmu sva-

zu a Vyhodnocení plnění programu  

OS PHGN na léta 2024–2028 
 

Předseda svazu Rostislav Palička přednesl 

zprávu rady svazu od I. sněmu svazu, jejíž sou-

částí byla i promítnutá komentovaná prezenta-

ce. 

JUDr. Antonín Těšík informoval o aktuálním 

stavu legislativy, změnách zákoníku práce a 

zákona o důchodovém pojištění. 

Mgr. Markéta Marinková připomněla nabídku 

ČMKOS na online webináře k aktuální novele 

(flexinovele) zákoníku práce. Na základě pří-

padných požadavků členů je možný i seminář 

(prezenční i online formou) od svazových práv-

níků. 

Petr Trieb a Ing. Ivo Kavka informovali o činnos-

ti svazu na úseku BOZP se současným promítá-

ním prezentace. 

K předneseným zprávám, informacím a prezen-

tacím nebyly připomínky. 

Řídící navrhl 

Usnesení č. 3 

Sněm svazu bere na vědomí Zprávu rady svazu 

od I. sněmu svazu a Vyhodnocení plnění Pro-

gramu OS PHGN na léta 2024–2028 za období 

od X. sjezdu svazu dne 7. března 2024 do 17. 

března 2025.  

Přijato všemi hlasy. 

 

4. Zpráva mandátové komise 
 

Předseda mandátové komise Radovan Třešňák 

přednesl Zprávu mandátové komise. 

delegátů pozváno: 55 

přítomno: 53 

omluveno: 2 

účast: 96 % 

Sněm je usnášeníschopný. 

Kvorum pro běžné hlasování je nadpoloviční 

většina hlasů přítomných delegátů, tj. 27 hlasů. 

K přednesené zprávě nebyly žádné připomínky. 

Řídící navrhl 

Usnesení č. 4 

Sněm svazu bere na vědomí zprávu mandátové 

komise. 

Přijato všemi hlasy. 

 

5. Výsledky hospodaření svazu za rok 

2024 (účetní závěrka) + Stanovisko RK 

k účetní závěrce za rok 2024 
Předseda svazu Rostislav Palička okomentoval 

Informaci o čerpání rozpočtu za rok 2024 včet-

ně důvodové zprávy a návrh Účetní závěrky 

svazu 2024, které delegáti obdrželi v písemné 

podobě. Uvedené dokumenty schválila V. rada 

svazu s doporučením jejich schválení sněmem 

svazu.  

Předsedkyně revizní komise Dita Hricová 

seznámila sněm s doporučením revizní komise 

schválit Účetní závěrku OS PHGN za rok 2024.  

K předneseným informacím a dokumentům 

nebyly žádné připomínky. 

Řídící navrhl 

Usnesení č. 5: 

1. Sněm svazu schvaluje čerpání rozpočtu za 

rok 2024. 

2. Sněm svazu schvaluje účetní závěrku za rok 

2024. 

3. Sněm svazu ukládá předsedovi svazu 

zúčtovat schodek za rok 2024 na vrub účtu 

základního jmění. 

Přijato všemi hlasy. 

 

6. Návrh rozpočtu na rok 2025, včetně 

rozpočtového provizoria do 30. 4. 

2025 + Stanovisko RK k návrhu roz-

počtu na rok 2025 
 

Předseda svazu Rostislav Palička okomentoval 

Návrh rozpočtu na rok 2025 včetně rozpočto-

vého provizoria do 30. 4. 2025 tak jak byl 

schválen III. radou svazu dne 24. listopadu 

2024, který byl doručen delegátům písemné 

podobě. 

Předsedkyně revizní komise svazu Dita Hricová 

uvedla, že revizní komise návrh rozpočtu na rok 

2025 včetně rozpočtového provizoria do 30. 4. 

2025 projednala a doporučuje sněmu doku-

ment přijmout. 

K předneseným informacím a dokumentům 

nebyly žádné připomínky. 

Řídící navrhl 

Usnesení č. 6 

Sněm svazu schvaluje Rozpočet OS PHGN na 

rok 2025.  

Přijato všemi hlasy. 

 

7. Zpráva revizní komise od I. sněmu 

svazu  
 

Předsedkyně revizní komise svazu Dita Hricová 

přednesla zprávu o činnosti revizní komise od I. 

sněmu svazu. 

Ke zprávě nebyly žádné připomínky. 

Řídící navrhl 

Usnesení č. 7/1 

Sněm svazu bere na vědomí Zprávu o činnosti 

revizní komise od I. sněmu svazu. 

Přijato všemi hlasy. 

Řídící přednesl návrh na celkovou výši odměny 

pro členy revizní komise za uplynulé období ve 

výši 30 000 Kč. 

K návrhu nebyly připomínky. 

Řídící navrhl 

Usnesení č. 7/2 

Sněm svazu schvaluje odměnu pro členy reviz-

ní komise za uplynulé období ve výši celkem  

30 000 Kč. 

Přijato všemi hlasy. 

 

POKRAČOVÁNÍ NA STRANĚ 4 

Zápis II. sněmu svazu dne 24. dubna 2025 

v Luhačovicích – v hotelu Harmonie I  
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8. Diskuse 
 

V diskusi vystoupili: 

1. Předseda svazu Rostislav Palička 

Upozornil na povinnost členů svazu nahlásit do 

15. srpna 2025 pracovišti svazu stav členské 

základny k 30. červnu 2025.  

2. Předsedkyně revizní komise Dita Hricová 

Informovala o náležitostech a způsobu podává-

ní dokumentů odborové organizace do veřejné-

ho rejstříku (včetně účetních závěrek). 

3. Vilém Válek 

Poděkoval předsedovi svazu a vedení svazu a 

pracovišti svazu za přípravu sněmu, přednese-

né kvalitní zprávy a péči o majetek svazu. 

Řídící navrhl 

Usnesení č. 8 

8. 8/1 Sněm svazu ukládá členům svazu 

nahlásit stav členské základny k 30. červnu 

2025 na pracoviště svazu do 15. srpna 2025. 

8/2 Sněm svazu bere na vědomí informaci 

předsedkyně revizní komise Dity Hricové o ná-

ležitostech a způsobu podávání dokumentů 

odborové organizace do veřejného rejstříku 

(včetně účetních závěrek). 

Přijato všemi hlasy. 

 

9. Zpráva předsedy návrhové komise 

– soupis usnesení přijatých II. sně-

mem svazu 

Předseda návrhové komise Lubomír Holý před-

nesl soupis usnesení II. sněmu svazu: 

Soupis usnesení II. sněmu Odborového svazu 

pracovníků hornictví, geologie a naftového prů-

myslu ze dne 24. dubna 2025 v Luhačovicích 

II. sněm svazu, po projednání předložených 

zpráv, návrhů dokumentů a informací, schválil 

tato usnesení: 

1. Sněm svazu schvaluje návrh programu. 

2. Sněm svazu schvaluje pracovní komise II. 

sněmu svazu ve složení: 

a) Komise mandátová: 

Předseda – Radovan Třešňák 

Členové – Milan Kobierski, Pavel Murcko, Vác-

lav Sacha, Bohdan Štěpánek 

Tajemnice – Lucie Francová 

b) Komise návrhová: 

Předseda – Lubomír Holý 

Členové – Ing. Martin Káňa, Jan Smolka 

Tajemníce – Mgr. Markéta Marinková. 

1. Sněm svazu bere na vědomí Zprávu rady 

svazu od I. sněmu svazu a Vyhodnocení plnění 

Programu OS PHGN na léta 2024–2028 za 

období od X. sjezdu svazu dne 7. března 2024 

do 17. března 2025. 

2. Sněm svazu bere na vědomí zprávu mandá-

tové komise. 

3. 5/1 Sněm svazu schvaluje čerpání rozpočtu 

za rok 2024. 

5/2 Sněm svazu schvaluje Výsledky hospoda-

ření za rok 2024 (účetní závěrku) za rok 2024. 

5/3 Sněm svazu ukládá předsedovi svazu Ros-

tislavu Paličkovi zúčtovat schodek za rok 2024  

na vrub účtu 901 – vlastní jmění OS PHGN  

v roce 2025. 

4. Sněm svazu schvaluje Rozpočet OS PHGN 

na rok 2025, včetně rozpočtového provizoria. 

5. 7/1 Sněm svazu bere na vědomí Zprávu 

revizní komise o činnosti od I. sněmu svazu. 

7/2 Sněm svazu schvaluje odměnu pro členy 

revizní komise za uplynulé období ve výši cel-

kem 30 000,- Kč. 

6. 8/1 Sněm svazu ukládá členům svazu 

nahlásit stav členské základny k 30. červnu 

2025 na pracoviště svazu do 15. srpna 2025. 

8/2 Sněm svazu bere na vědomí informaci 

předsedkyně revizní komise Dity Hricové o ná-

ležitostech a způsobu podávání dokumentů 

odborové organizace do veřejného rejstříku 

(včetně účetních závěrek). 

Řídící poděkoval za přednesenou informaci  

s tím, že tímto byl program II. sněmu svazu 

vyčerpán. 

Předseda svazu Rostislav Palička poděkoval 

přítomným za účast, popřál příjemný zbytek 

dne a pozval delegáty na večerní společné  

posezení s občerstvením. 

 
Sněm byl ukončen v 17 hodin 
 

Zapsal: JUDr. Antonín Těšík v. r. 
 

V Luhačovicích dne 24. dubna 2025 

Ověřovatel: Jindřich Jadwiszczok v. r.                  Řídící sněmu: Josef Zelenka v. r.  

My všichni, kteří jsme sněmovali 
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Petr Chlebiš, MSS, ZO Koksov-

ny Ostrava: 

Práci svazu i předloženou zprá-

vu hodnotím velice kladně. 

Myslím, že to bude přínosem 

pro všechny organizace a jejich 

členy. Je toho hodně, ale já 

bych vypíchnul například služby, které nám 

svaz poskytuje. Uvedu například právní servis. 

Sledoval jsem úsilí předsedy odborového svazu 

o založení Energetické tripartity, což se nako-

nec po roce usilovné práce povedlo. To kvituji. 

 

Zbigniew Grochol, ZIBP OKD 

Ostrava:  

Se zprávou o činnosti vedení a 

rady svazu od minulého sněmu 

jsem spokojený. Vedení i rada 

toho udělali pro základní orga-

nizace opravdu hodně. Jsem rád, že se někdo 

stará o členy a o vývoj energetiky. V této souvis-

losti oceňuju předsedu Rostislava Paličku, že to 

nevzdal a po roce nepřetržitého úsilí dokázal 

splnit úkol mu daný X. sjezdem svazu, to je 

založit při ministerstvu průmyslu Energetickou 

tripartitu. Od vedení svazu jsme včas informo-

váni o vývoj v uhelném a energetickém průmys-

lu, o zaměstnanosti apod. A tak když se mě 

naši horníci ptají na konkrétní otázky a pro-

blémy, vždy jim dokážu odpovědět, protože ty 

informace dostanu právě od vedení a zaměst-

nanců svazu. V tom nám pomáhají také svazo-

vé noviny HGN, které po přečtení pověsíme na 

nástěnku, aby je mohli číst i naši členové. 

 

Jaromír Klímek, odborová orga-

nizace OKD Rekultivace: 

I když v odborových organiza-

cích dochází vlivem útlumu uhlí 

k poklesu členské základny, 

odborový svaz dělá vše proto, 

aby odbory dál fungovaly a svaz mohl poskyto-

vat svým členům všechny služby, ať už jde o 

právní servis, nebo pomoc svazových inspekto-

rů bezpečnosti práce. Dostáváme včas potřeb-

né informace od vedení svazu a jeho zaměst-

nanců a od členů rady svazu, které využíváme v 

naší práci v základních organizacích 

 

Dalibor Hejna, HBZS Ostrava: 

Prezentace zprávy o činnosti 

vedení a rady svazu od minulé-

ho sněmu v podání Rostislava 

Paličky byla informačně obsáh-

lá a srozumitelná. Odborový 

svaz, vedení a rada svazu a jeho zaměstnanci 

odvedli od minulého sněmu veliký kus práce 

směrem k odborovým organizacím a členům. 

Nadto dostáváme včas aktuální a přehledné 

informace o dění v odborovém svazu a uhel-

ném průmyslu také prostřednictvím svazových 

novin HGN. Třešničkou na dortu je pak skuteč-

nost, že se předsedovi podařilo dotáhnout do 

úspěšného konce založení Energetické triparti-

ty při ministerstvu průmyslu a obchodu. 

 

Radovan Tícha, Sokolovská 

uhelná, divize Těžba: 

Zpráva o činnosti vedení a 

rady svazu, kterou delegáti, 

podobně jako další materiály, 

dostali dopředu a měli mož-

nost si ji prostudovat, byla 

velice obsáhlá, ale v prezentaci předsedy Rosti-

slava Paličky srozumitelná. Byla tam i spousta 

novinek, které jsem nevěděl. Například z oblas-

ti legislativy, bezpečnosti práce, různých jedná-

ní s ministry, zaměstnavateli, poslanci a politi-

ky, které vedení svazu a členové rady absolvují 

a jsou přínosem pro odborové organizace a 

členy. Oceňuji, jak se vedení svazu stará o sva-

zový majetek, čehož dokladem je i fungující a 

prosperující hornický hotel Harmonie 1 v Luha-

čovicích, ve kterém sněm zasedá. 

 

Michal Czyž, předseda povrcho-

vých odborů OKD: 

Zpráva o činnosti svazu a rady 

byla dobře zpracovaná. I když 

ne všechny informace byly pozi-

tivní. Konkrétně například úby-

tek členů odborů v důsledku 

útlumu těžby uhlí, zavírání provozů a firem. Ale 

je tu i stará bolest, že ne všichni zaměstnanci 

chtějí být členy odborů. To, co v prezentaci ke 

zprávě uvedl předseda Rostislav Palička, s tím 

naprosto souhlasím a cítím s problémy, které 

musí vedení a rada překonávat a řešit. Činnost 

vedení a rady je bezesporu ku prospěchu nejen 

členů svazu, ale i zaměstnanců. Jako předseda 

odborové organizace z praxe vím, že pokud by 

ve firmách nepracovaly odbory, zaměstnanci by 

na tom byly mnohem hůře. U nás v OKD ale 

dokážeme najít s vedením firmy společnou řeč 

a zaměstnavatel nám dá občas i za pravdu a 

dovede přijmout naše návrhy. 

 

Dagmar Tomešová, DIAMO 

GEAM, Stráž pod Ralskem: 

Ve zprávě o činnosti bylo mno-

ho zajímavých informací. Jsem 

hospodářkou a členkou revizní  

 

komise odborového svazu, a tak mě například 

zajímaly informace o hospodaření s financemi 

svazu a jeho majetkem. Na sněmu jsme projed-

návali a schvalovali materiály nezbytné pro 

další činnost odborového svazu, například roz-

počet na letošní rok. Od předsedkyně revizní 

komise Dity Hrycové jsme se dozvěděli, že ve-

dení a rada svazu jsou pečlivými hospodáři a 

mohli jsme tedy schválit rozpočet svazu na 

letošní rok. Ocenila jsem, že se podařilo před-

sedovi dotáhnout jednání s ministerstvem prů-

myslu do úspěšného konce a založit Energetic-

kou tripartitu. Celkově hodnotím práci rady a 

vedení svazu dobře, v organizaci jsme vždy 

včas informovaní a o dění v odborovém svaz a 

v případě potřeby se můžeme obrátiti na vede-

ní a zaměstnance svazu o pomoc a informace. 

 

Jana Kuzniková, OKD Rekulti-

vace, SHO:  

 Zpráva o činnosti vedení a 

rady svazu od minulého sně-

mu je zcela vyčerpávající a v 

prezentaci předsedy Paličky i 

srozumitelná. Jako členka revizní komise odbo-

rového svazu oceňuji, že také zpráva o majetku 

a hospodaření byla přehledná a kompletní. 

Funkcionáři a zaměstnanci ve vedení a v radě 

svazu jsou lidé na svých místech, což dokládá 

právě zpráva o činnosti. Oceňuji také rozsah a 

kvalitu služeb, kterou svaz poskytuje svým čle-

nům. 

 

Vilém Válek, ZOO o. z. TÚU 

DIAMO ve Stráži pod Ralskem: 

Názor ke zprávě o činnosti 

rady a vedení odborového 

svazu od minulého sněmu 

bych rád začal poděkováním 

za možnost opět se setkat na sněmu s kolegy a 

kolegyněmi z ostatních odborových organizací a 

firem. Děkuji všem funkcionářům a pracovní-

kům svazu za práci, kterou v uplynulém a dnes 

hodnoceném období vykonali. Velice si vážím 

servisu, který nám funkcionářům a členům  

v základních odborových organizacích pohotově 

poskytují svazoví právníci JUDr. Antonín Těšík a 

Mgr. Markéta Marinková.  

Spolupráce se svazovými inspektory bezpeč-

nosti práce Ing. Ivo Kavkou a Petrem Triebem 

nám rovněž velice pomáhá. Návštěvy a účast 

předsedy odborového svazu Rostislava Paličky 

a dalších funkcionářů svazu, většinou na na-

šich podzimních odborových konferencích jsou 

členskou základnou přijímány velice pozitivně. 

Rovněž dohoda o spolupráci mezi státním pod-

nikem DIAMO a odborovým svazem PHGN je 

velice přínosná a například odborovým vyjedná-

vačům podnikové kolektivní smlouvy usnadňu-

je práci. Pečlivá údržba a starost o krásného 

sídlo svazu v Praze a hornický hotel Harmonie 

1, kde se konají naše odborové akce, jako i 

letošní II. sněm, si zaslouží náš obdiv a poděko-

vání. 

Petr Kolev 

ANKETA: Jak hodnotíte činnost svazu za poslední rok? 

Na II. sněmu v Luhačovicích byla předložena k projednání zpráva o plnění 

programu OS PHGN za období od X. sjezdu svazu ze dne 7. března 2024 do  

17. března 2025. Předseda Rostislav Palička v přehledné prezentaci delegá-

tům přiblížil, jak svaz přistupoval k plnění uložených úkolů. Delegáti měli 

možnost předběžně tuto zprávu a další dokumenty prostudovat. HGN se 

účastníků zeptal, jak hodnotí činnost svazu za uvedené období i uvedenou 

zprávu o činnosti svazu. 
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